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Svar på fullmäktigefråga från Lars-Erik 
Olofsson (KD) om Ortopedkliniken 
 
Lars-Erik Olofsson (KD) har inkommit med en fullmäktigefråga om Ortopedkliniken. 
Frågan ska besvaras av Hälso- och sjukvårdsnämndens ordförande, Tom Silverklo (C).   
 
Lars-Erik Olofsson frågar:   
- Vad är din förklaring till att det gick så här illa för Ortopedkliniken och vad bär du för 

ansvar för denna utveckling?     
 
 
Svar på frågan   
Tack för din fråga. 
 
Coronapandemin har ställt hälso- och sjukvården inför stora prövningar. Pandemin har haft 
stor påverkan på all verksamhet.  
 
Ortopedavdelningen hade det särskilt tufft 2021. Det har funnits stora utmaningar i att 
kunna öppethålla vårdplatser och utföra planerad inneliggande kirurgi. Det har medfört 
sämre tillgänglighet, längre väntetid och längre köer för patienter som är i behov av 
proteskirurgi. 
 
Under 2021 minskade antalet anställda sjuksköterskor vid Ortopeden. För att identifiera 
varför gjordes under våren 2021 fördjupade avslutningssamtal med samtliga sjuksköterskor 
som slutade. Följande faktorer lyftes fram som orsak till uppsägning, där störst betydelse 
listas först:  
1. Arbete varannan helg,  
2. Bemötandet från chefen,  
3. Bristande kommunikation från chefen,  
4. Många patienter per sköterska,  
5. Låg lön,  
6. En känsla av att vara utbytbar,  
7. Uppsägning av AB (arbetstidsavtal),  
8. Hög omsättning på personal,  
9. Bristande tro på Region Jämtland Härjedalen som arbetsgivare. 
 
För att förbättra situationen har ett antal åtgärder genomförts, respektive pågår. De 
omfattar bl.a. ett förändrat ledarskap, ändrad schemaplanering, ändrat arbetssätt och ökat 
inflytande för medarbetarna. Åtgärderna har gett resultat då personalomsättningen sedan 
sommaren 2021 har minskat.  
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Tyvärr ser vi ännu ingen effekt när det gäller ökad rekrytering. I november gjordes därför ett 
stort avrop för hyrsjuksköterskor (9 tjänster). Responsen har tyvärr inte varit den vi hoppats 
på. Det är fortfarande ca 4,5 vakanser på det avropet. Förslag har lämnats till Hälso- och 
sjukvårdsledningen om att genomföra en upphandling av s.k. ”vårdlag”. Det skulle garantera 
att vakanserna täcks. Därmed skulle fler vårdplatser kunna öppnas. Detta både för akut 
ortopedi och planerad vård. 
 
Vi Blå-gröna är medvetna om det ansträngda läget på Ortopeden och vilket arbete som 
krävts från medarbetarna där. Det finns behov av utvecklingsinsatser. I vårt förslag till 
reviderad regionplan har 4 av 12 miljoner kr från Riktat tillskott hälso-och sjukvård därför 
avsatts till verksamhetsutveckling ortopedi.  
 
I förslaget till reviderad regionplan har riktade statsbidrag även lagts till med 76 miljoner kr 
för uppskjuten vård. 
 
 
/Tom Silverklo (C) 


	Svar på fullmäktigefråga från Lars-Erik Olofsson (KD) om Ortopedkliniken

